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§99 SN2020/60

Behov av boende för personer med autism 

Beslut
Socialnämnden beslutar att skicka ärendet Behov av boende för personer med autism vidare till 
kommunstyrelsen.
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendet
Behov av ytterligare boende för personer med funktionsnedsättning, främst autism, har funnits i 
kommunen under många år. Med anledning av det gjordes ett större arbete under år 2015 för att 
skapa en kunskapsbas om hur ett boende för personer med autism borde utformas och en 
sammanställning av slutsatserna gjordes och lämnades vidare till kommunfullmäktige. Under 
2016 beslutade kommunfullmäktige att uppdra åt samhällsbyggnadsnämnden att driva frågan 
med fokus på att bygga genom entreprenad. Under hösten 2019 ombads socialnämnden att yttra 
sig över föreslagen entreprenad och bedömningen gjordes då att förslaget inte var 
kostnadseffektivt. Kommunstyrelsen beslutade då att upphäva sitt tidigare beslut där uppdrag 
gavs åt samhällsbyggnadsnämnden att undersöka lösningar med fokus på entreprenad. Något nytt 
beslut fattades inte.

Socialnämnden ser att det finns ett ökat behov av boende för personer med autism jämfört med 
det behov som redovisades 2015. Då redovisades behov av två platser på eget boende samt att 
ytterligare två snart sannolikt skulle tillkomma, i nuläget finns behov av sex platser. I dagsläget 
löses behovet genom att två platser köps av andra utförare för en total kostnad om ca 6 mnkr per 
år. För fyra andra finns i nuläget ingen lämplig lösning då en plats utanför kommunen inte är 
lämplig av olika skäl, av dessa fyra har tre, under våren, rapporterats till Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO) som ej verkställda. Två ärenden kommer kvarstå som ej verkställda under det 
tredje kvartalet. Att ett beslut rapporteras som ej verkställt innebär att kommunen riskerar att få 
betala vite om IVO bedömer att kommunen inte har gjort tillräckligt för att lösa situationen. Ett 
sådant vite uppgår, enligt tidigare praxis, per individ normalt till ca 1 mkr per år som beslutet ej 
verkställts.

Ett autismboende ska enligt rekommendationer som mest ha plats för sex personer vilket 
motsvarar kommunens nuvarande behov. Om kommunen bygger ett eget boende bedömer 
socialnämnden att de två som nu bor på köpta platser utanför kommunen skulle kunna flytta 
hem. De fyra personer som har beslut om boende enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionsnedsatta(LSS) som i nuläget inte kan verkställas kommer kunna få boendeplatser genom 
att två personer från gruppboendet och två personer från serviceboende istället flyttar till 
autismboendet då de har behov av den typen av verksamhet. Genom en sådan omflyttning skulle 
livskvalitén för berörda brukare förbättras samtidigt som det skulle ha en positiv effekt på 
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medarbetarnas arbetsmiljö då de i dagsläget ger omsorgsinsatser som verksamheten inte är 
anpassad för.
 
Socialförvaltningens förslag till beslut
Socialnämnden beslutar att skicka ärendet Behov av boende för personer med autism vidare till 
kommunstyrelsen.
 
Beslutsgång
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden förklarar 
även att paragrafen justeras omedelbart.
 

Beslutsunderlag
 Behov av boende för personer med autism
 §69 KSAU Behov av boende för personer med autism
 §43 SN Behov av boende för personer med autism

Skickas till
Kommunstyrelsen
Socialförvaltningen
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